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Besluitenlijst Commissie Ruimte 
Datum 13-10-2023 
Tijd 9:00 - 13:25 uur 
Locatie Statenzaal 
Voorzitter J.L. Kool-Blokland 
Link naar 
videotulen: 

Commissie Ruimte (royalcast.com) 

Aanwezig zijn de 
leden: 

J.J. van Burg, D. de Clerck, I.A. Flameling, C.H.J. Hanse, G. Heijkoop, T.A.O. 
Janssens, E.J.A. Koppejan, G.C.J. Minderhoud, S.A.C. van Opdurp, A.L.T.E.M. van 
der Spek-Thung, M.C.P. de Theije, G. van Unen, J. van de Velde, E.J.A. Vermue, 
W. Versluijs, C.J.L. Vesseur M.A. van ’t Westeinde (tot agendapunt 7) en I.F. 
Zandman-Braeckman. 

Verder zijn 
aanwezig: 

W.R.L. Nielen, A.R.M. Vael en B.L.L. van der Velde (GS), I.A.M. Curfs 
(commissiegriffier) 

Afwezig zijn de 
leden: 

M. Bos, C.A.H.M. Govaert, C. Jacobusse 

  
1 
 

Opening en mededelingen van de voorzitter 
Bericht van verhindering is ontvangen van de leden Bos en Govaert. Het lid Jacobusse 
wordt vervangen door het lid Koppejan. De fractie CDA wisselt de woordvoerders vanaf 
agendapunt 7. 
 

2 
 

Vaststellen agenda 
Afdoeningsvoorstel: vaststellen 
 
Conclusie: ongewijzigd vastgesteld. 
 

3 
 

Informatie-uitwisseling, d.w.z.: 
Tijdsplanning voor dit gehele agendapunt: 30 minuten 
 

De heer van de Velde (SGP) informeert de commissie over het petit-comité 
samenwerking milieutaken RUD. Op woensdag 27 september zijn de leden van het 
petit-comité bijeen gekomen waarbij gesproken is over het plan van aanpak dat door 
de RUD gemaakt moet worden om aan te tonen hoe zij robuust zullen worden. Dit plan 
moet 1 april klaar zijn en hiervoor is eenduidige informatie nodig. Op woensdag 18 
oktober komt het comité digitaal bijeen met het bestuur van de RUD om hierover te 
spreken. Andere onderwerpen van gesprek zijn de eventuele oprichting van een 
klankbordgroep en hoe op korte termijn alle volksvertegenwoordigers weer gezamenlijk 
worden bij gesproken over de actuele ontwikkelingen rond de RUD.  
 

3.1 
 

Mededelingen van gedeputeerden 
Afdoeningsvoorstel: informeren 
 

Gedeputeerde Van der Velde heeft een mededeling over de calamiteiten n.a.v. de 
brand bij AVR bij de ovens die hierdoor nu stil liggen, waardoor de Zeeuwse 
reinigingsdiensten hun afval niet bij AVR kunnen aanbieden. 
 

3.2 
 

Vragen van commissieleden over het nieuws van de dag 
Afdoeningsvoorstel: informeren 
Conclusie: er zijn geen vragen. 

https://channel.royalcast.com/provinciezeeland/#!/provinciezeeland/20231013_1
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3.3 
 

Andere vragen van commissieleden over onderwerpen die niet op de agenda 
staan 
Afdoeningsvoorstel: informeren 
Conclusie: er zijn geen vragen. 
 

4 
 

Gelegenheid om in te spreken 
 Een burger spreekt op persoonlijke titel in op agendapunt 7 - Brief GS van 26 

september 2023 over terugkoppeling zeegroenten snijden Oosterschelde – 
368447. 

 Een burger spreekt in namens Agrarisch Schouwen Duiveland op agendapunt 
13.2 - Brief GS van 18 juli 2023 over afdoening toezeggingen over fauna – 
359588. 

 Een burger spreekt in als jager en lid van de WBE Schouwen-Duiveland op 
agendapunt 13.2 - Brief GS van 18 juli 2023 over afdoening toezeggingen over 
fauna – 359588. 

5 
 

Statenvoorstel Verordening uitvoering en handhaving (omgevingsrecht) Zeeland 
2024 – 368449 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (kaderstellen) 
Er zijn vragen ingediend door D66 en BBB. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 
Conclusie: de commissie vindt dat het statenvoorstel voldoende is onderbouwd voor 
behandeling in de Statenvergadering van 17 november 2023 en adviseert agendering 
als hamerstuk. 
 

6 
 

Brief GS van 12 september 2023 over Voortgangsrapportages grote projecten - 
366210 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren/controleren) 
Er zijn vragen ingediend door D66, BBB en VVD. De beantwoording is opgenomen in 
iBabs. 
 
Noot commissiegriffier: 
In de commissie Ruimte zijn de voortgangsrapportages van de projecten Waterdunen 
en NPW besproken. De overige rapportages worden respectievelijk in de commissies 
Bestuur en Economie besproken. 
 
Toezeggingen van gedeputeerde Vael: 

 Wij gaan een brief maken waarin de in de commissie gestelde vragen omtrent 
van de panoramaheuvel beantwoordt worden. 

 In het kader van het NPW Project Hedwige- en Prosperpolder zijn gedurende 5 
jaar gegevens verzameld welke dienen als nulmeting van de toestand van de 
grond- en oppervlaktewater rondom het project. Wij zullen u de rapportage 
doen toekomen. 
 

De heer Minderhoud (PvZ) vraagt of de kade als regionale kering wordt bestempeld en 
indien dit zo is, of dit binnen budget past en wie dit gaat betalen. 
Beantwoording via het verslag: De werken voor de aanpassing van de ‘Rand van 
Waterdunen’ worden door de Provincie Zeeland uitgevoerd. De kosten hiervoor passen 
binnen het projectbudget.    
 
De heer Minderhoud vraagt of het werk aan de Getijdenduiker kan doorlopen in het 
stormseizoen. 
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Beantwoording via het verslag: Ja, het Waterschap kan de werken aan de 
Getijdenduiker in het stormseizoen laten doorlopen. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
 

7 
 

Brief GS van 26 september 2023 over terugkoppeling zeegroenten snijden 
Oosterschelde – 368447 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Hierbij zijn betrokken: agendapunten 7.1 en 7.2 
Er zijn vragen ingediend door VVD. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 
Mevrouw van Unen (SP) vraagt in hoeverre commerciële snijders van zeegroenten 
enkel in de Westerschelde snijden en hoe dit dan zit qua PFAS. 
Beantwoording via het verslag: Officieel is er alleen een vergunning Wet 
natuurbescherming voor commercieel snijden van zeegroenten voor de Westerschelde. 
De vergunning Wet Natuurbescherming voor commerciële snijders van zeegroenten in 
de Westerschelde ziet niet toe op gehalten PFAS in zeegroenten. Voor commerciële 
voedselproducten op de markt ziet de NVWA op de eisen vanuit o.a. gezondheid toe, 
dus ook het voldoen van producten aan Europese productlimieten, zoals PFAS. Uit het 
uitgevoerde voedselveiligheidsonderzoek en de metingen die zeegroentesnijders zelf 
hebben laten doen is in lamsoor en zeekraal zeer weinig PFAS gemeten, in de meeste 
gevallen zelfs zo laag dat het niet met de bestaande meetinstrumenten van laboratoria 
te bepalen is.  
 
Toezegging van de gedeputeerde Nielen: 
De komende periode vindt een uitgebreide evaluatie plaats van het 
vergunningensysteem voor het snijden van zeegroenten. Zodra de evaluatie is 
afgerond zal ik u deze doen toekomen. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
 

7.1 
 

Brief GS van 31 maart 2023 over Peer review zeegroenten snijden - 308585 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Op verzoek van de commissie (Ruimte 2 juni 2023) is deze brief ter behandeling 
teruggevraagd. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
 

7.2 
 

Brief GS  van 4 april 2023 over brieven Zeeuwse gemeenten inzake het snijden 
van zeegroenten - 308586 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Op verzoek van de commissie (Ruimte 2 juni 2023) is deze brief ter behandeling 
teruggevraagd. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
 

8 
 

Antwoorden Statenvragen - PvdA-GL, BBB, JA21, D66, PvZ - Uitbreiding 
Roompot Kamperland - 007 - 357722 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Hierbij is betrokken: agendapunt 8.1 
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De antwoorden op de Artikel 44 vragen zijn door PS overgedragen voor behandeling in 
de commissie. 
Er zijn vragen ingediend door PvdA-GL. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 
Conclusie: dit agendapunt is doorgeschoven ter behandeling in een volgende 
vergadering. 
 

8.1 
 

E-mail burger van 6 maart 2023 over stop uitbreiding recreatieparken - 291864 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Deze brief is doorgeschoven ter behandeling door de commissie Ruimte 30 juni 2023. 
Conclusie: dit agendapunt is doorgeschoven ter behandeling in een volgende 
vergadering. 
 

9 
 

Antwoorden Statenvragen - PvdA-GL, SGP - Staalslakken - 006 - 348220 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Hierbij is betrokken: agendapunt 9.1 
De antwoorden op de Artikel 44 vragen zijn door PS overgedragen voor behandeling in 
de commissie. 
Er zijn vragen ingediend door PvdA-GL. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 
Toezeggingen van gedeputeerde Van der Velde: 

 N.a.v. berichtgeving in de pers dat er in 2021 een stuk snelweg in Flevoland is 
gesaneerd vanwege vervuiling met hoogovenslakken: ik zal navragen hoe dit 
in Flevoland is afgelopen, wat de kosten zijn geweest en welke lessen eruit zijn 
getrokken. 

 N.a.v. de door RWS aangekondigde expertsessie rond de toepassing van 
staalslakken onder water: we zullen navragen of u mee kunt kijken en of er ook 
een uitnodiging richting PS kan komen en op welke wijze wij de uitkomsten met 
u kunnen delen.  
 

Conclusie: voldoende behandeld. 
 

9.1 
 

Brief GS van 12 september 2023 over toepassen van Staalslakken - 366871 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
 
Conclusie: afdoeningsvoorstel overgenomen. 
 

10 
 

Brief GS van 18 juli 2023 over monitoringsrapportage over 2021 en 2022 
milieuprogramma 2018- 2022 - 359585 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Deze brief is teruggevraagd ter behandeling door de SGP. 
Er zijn vragen ingediend door de SGP en PvdA-GL. De beantwoording is opgenomen 
in iBabs. 
 
Toezegging van gedeputeerde Van der Velde: 
Ik zal aan u terugkoppelen op welke termijn de operatie sanering spoedlocaties 
afgerond kan worden. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
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11 
 

Brief GS van 7 juli 2023 over Project Getij Grevelingen - rapport Taskforce - 
357227 
Afdoeningsvoorstel: behandelen (informeren) 
Deze brief is teruggevraagd ter behandeling door de VVD. 
Er zijn vragen ingediend door de VVD, de antwoorden zijn opgenomen in iBabs. 
 
Conclusie: voldoende behandeld. 
 

12 
 

Besluitenlijst (concept) van commissie Ruimte van 15 september 2023 
Afdoeningsvoorstel: vaststellen 
 
Conclusie: ongewijzigd vastgesteld. 
 

13 
 

Toezeggingenlijst (bijgewerkt) 
Afdoeningsvoorstel: informeren en instemmen met advies de volgende toezeggingen 
en/of moties als afgehandeld te beschouwen en af te voeren. 
Hierbij zijn betrokken: agendapunten 13.1, 13.2, 13.2 
Voorstel afvoeren: 
Commissie toezegging nr.: 117 
PS toezeggingen nrs.: 188, 1 
Motie nr.: 3 
De overige nummers blijven staan. 
 
Conclusie: de commissie stemt in met het afdoeningsvoorstel met uitzondering van PS 
toezegging nr. 188. Op verzoek van de SP blijft deze toezegging staan in afwachting 
van de behandeling van agendapunt 13.1 in een volgende vergadering. 
 

13.1 
 

Brief GS van 4 juli 2023 over Uitvoeringsplan Schone Lucht Akkoord - 284830 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
Er zijn vragen ingediend door PvdA-GL. De antwoorden staan in iBabs. 
 
Conclusie: deze brief wordt doorgeschoven ter behandeling in een volgende 
vergadering. 
 

13.2 
 

Brief GS van 18 juli 2023 over afdoening toezeggingen over fauna - 359588 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
Er zijn vragen ingediend door BBB, PvdA-GL en PvdD. De beantwoording is 
opgenomen in iBabs. 
 
De heer van de Velde (SGP) vraagt hoe het ervoor staat met de oprichting van een 
Zeeuwse gebruikersgroep m.b.t. de regeling faunaschade.  
Beantwoording via het verslag: we hebben afgelopen jaar een paar keer gevraagd aan 
BIJ12 om na te denken over een gebruikersgroep. Daar is tot dusver niets mee gedaan 
door BIJ 12. GS zullen het opnieuw onder de aandacht brengen. 
 
Conclusie: afdoeningsvoorstel overgenomen. 
 

13.3 
 

Brief GS van 5 september 2023 over motie Actieve opsporing en bestrijding van 
de Aziatische hoornaar in de provincie Zeeland - 364765 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
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Noot commissiegriffier: afdoeningsinformatie heeft betrekking op motie nr. 3 en niet op 
motie nr. 5 zoals beschreven in de brief. 
Er zijn vragen ingediend door BBB. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 
Conclusie: afdoeningsvoorstel overgenomen. 
 

14 
 

Volgende vergadering: 1 december 2023, aanvang 09:00 uur 
 

15 
 

Sluiting om 13:25 uur 
 

100 
 

Ingekomen stukken ter kennisneming 
 

101 
 

Email  burger van 4  september 2023 over Overdonderend geluid in Vlissingen 
van het gemotoriseerde verkeer. 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
 

102 
 

Brief GS van 12 september 2023 over Procedure inpassingsplan vliegveld 
Midden-Zeeland - 366080 
Afdoeningsvoorstel: ter kennisneming 
Er zijn vragen ingediend door BBB. De beantwoording is opgenomen in iBabs. 
 




